



ခွန်အောင်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊
 လီာ်ခါာ်သးဝဲလီာ်ခိာ်သ့ာ်
 ကီာ်သူလု၊
www.knuhq.org

**ခွန်အောင်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ကရ၊ခိာ်သးခိာ်ကျါာ်ဒိာ်စိ စီ၊မူ၊တူစုဖိ
 အတါကတီ၊လီ၊ဖဲ တါမ၊လ၊ကပီ၊ကညီဒီကလုာ်မ၊ထူရ၊အမုါနံ၊ ပု၊ထီာ် (၇၂) ဝီတဝီ**

လါခူးပု၊ပု၊(၁)သီ၂၇၆၁နံာ်
 လါအီကူာ်(၁၂)သီ၊၂၀၂၂နံာ်

ယပု၊ကလုာ်ဒီးအိုင်ကလုာ်ပု၊ပါာ်ဆါတါဖိခဲလါာ်သ့ာ်သူစ၊၊

တနံ၊အံ၊မုါ ကညီဒီကလုာ်မ၊ထူရ၊အမုါနံ၊ ပု၊ထီာ်(၇၂) ဝီတဝီအမုါနံ၊န့ာ်လီ၊။ မုါတါပာ်ပနီာ်၊ မ၊တါသ့ာ်နီာ် မ၊လ၊ကပီ၊ ကီာ်ခိာ်စီ၊ဘးအူက့ာ် ယုာ်ဒီးကညီကလုာ်ခိာ်နံ၊၊ သိာ်န့၊၊ ပပု၊ကလုာ် ထံဖိကီာ်ဖိ မ၊ထူရ၊ခဲလါာ် လါအဟ့ာ်လီ၊အသး လါပပု၊ကလုာ်အဂီ၊အမုါနံ၊န့ာ်လီ၊။ ဖဲမုါနံ၊အံ၊ ပသ့ာ်နီာ်၊ မ၊လ၊ ကပီ၊ ဒီးဟ့ာ်ထီာ်ဘာ်တါယူးယိာ်ဆူ ပပု၊ကလုာ် မ၊ထူရ၊တဖာ် ဒီးတကတီ၊ယီ ပဆါဂု၊ဆါဝါဘာ် ပပု၊ကလုာ် ယုာ်ဒီး ဟံာ်ဖိယီဖိ၊ န့ာ်ဖိထါဖိ ဒီးပု၊လါအဘာ်ထွဲဒီးမ၊ထူရ၊ခဲလါာ်န့ာ်လီ၊။ ကညီဒီကလုာ် မ၊ထူရ၊ အမုါနံ၊အံ၊ ကညီကလုာ်တဖာ်အဂီ၊ မုါတါသးအုးအမုါတနံ၊ ဒီး မုါစုာ်ကီး တါပာ်ကဖါသး အမုါတနံ၊န့ာ်လီ၊။

ယပု၊ကလုာ်ဒီးအိုင်ကလုာ်ပု၊ပါာ်ဆါတါဖိခဲလါာ်သ့ာ်သူစ၊၊

ပု၊ကီးကလုာ်ဒီး၊ ထံကီာ်ကီးဘုာ်ဒီးန့ာ် အိုင်ဝဲဒီး ပု၊အိုင်ကလုာ်၊ ပု၊အိုင်ထံကီာ်၊ မ၊ထူရ၊တဖာ် လါအဟ့ာ်လီ၊အသးလါ အထံအကီာ်အယိန့ာ်လီ၊။ မ၊ထူရ၊တဖာ်အံ၊ မုါပု၊လုာ်ဒိာ်ပု၊ဒိာ်တဖာ် လါအပု၊ ကလုာ်၊ အထံအကီာ်အတါသဘျူ ဒီးအတါအိုင်စံာ်အိုင်ကျါ၊အဂီ၊န့ာ်လီ၊။ မ၊ထူရ၊ မုါတအိုင်န့ာ် တါထူာ် ဖျး ဒီးတါသဘျူ အိုင်ထီာ်ဝဲတသ့ဘာ်။ ပကညီကလုာ် ဒီးကညီတါပါာ်ဆါ အိုင်ဆါထါာ် နံ၊ဝဲတု၊မုါမဆါ တနံ၊အံ၊န့ာ် မုါလါပပု၊ကလုာ် အိုင်ဒီးမ၊ထူရ၊တဖာ် လါအဟ့ာ်လီ၊အသးသမူ လါပပု၊ကလုာ်တဖာ် အဂီ၊ အိုင်ဝဲအယိန့ာ်လီ၊။ **ကညီဒီကလုာ် မ၊ထူရ၊ အမုါနံ၊အံ၊** မုါမုါနံ၊တနံ၊ လါပကဘာ်သ့ာ်နီာ် ဒီး မ၊လ၊ကပီ၊အီ၊လါပပု၊ကလုာ်အတါစံာ်စီ၊တဲစီ၊အပူ၊ထီာ်တါတါယုာ်ယီန့ာ်လီ၊။

ကညီကလုာ် မုါကလုာ်ဖးဒိာ်တကလုာ်အသိး ပအိုင်ဒီး ပတါစံာ်စီ၊တဲစီ၊ တါဆဲးတါလါ၊ ပလံာ် ပလဲာ်၊ ပလုာ်ပလုာ် ဒီးပထူသနူ လါအထူးအတီ၊တဖာ်န့ာ်လီ၊။ မုါနာ်သက့၊ ပတအိုင်ဒီးထံကီာ်တါဘျူ သဲစးတဖာ် လါအအုာ်ကီ၊ ဒီးဟ့ာ်ခွဲးဟ့ာ်ယာ်ဝဲဒုာ် ပတါကါ၊ယာ် ဒီးမ၊ထီထီာ် ပပု၊ကလုာ် အကုာ်အဂီ၊ ဒီးအတါမုါတါတဖာ် လါဖိးသဲစးဘာ်အယိ ပကအိုင်မူဘာ်ဝဲ ဒ်ပု၊တကလုာ်အသိး အိုင်ဒီးအသူးအသ့ာ်၊ အလ၊ကပီ၊၊ လါတါသဘျူ ဒီးလါတါထဲသိးတု၊သိး၊ အိုင်ဒီးတါစံာ်ညီာ်ပါလီ၊သး ခွဲးယာ်အဂီ၊ ပဘာ်ဂဲ၊ လီာ်အီ၊လါကျဲအကလုာ်ကလုာ် တု၊လါထံရှုာ်ကီာ်သဲး စုကဝဲ၊တါဒုးပါာ်ဆါအပတီ၊ အါနံာ်အါလါန့ာ်လီ၊။ လါတါဂဲ၊လီာ်ဒီတကတီ၊ဒီးတု၊မုါမဆါတနံ၊အံ၊န့ာ်ပပု၊ကလုာ်၊ခိာ်နံ၊၊သိာ်န့၊ဒီးထံဖိကီာ်ဖိတဖာ်လါဘာ် ဟ့ာ်လီ၊တုာ်ဝဲ နီာ်ခိ၊ ကုာ်ဂီ၊၊ သွံာ်ထံ ဒီးလုာ်ထီာ်အသးသမူတဖာ်န့ာ် ပဂံာ်ထီာ်ဒုးထီာ်အီ၊ တလါာ်ဘာ်န့ာ်

လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး အတၢ်မုၢ်လၢ မ့ၢ်ထဲဒၣ် ကညီကလုာ် ကအိၣ်မူဘၣ်ဝဲ ဒ်ပုၤတကလုာ်လၢ အလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ယုာ်ဒီးပုၤကလုာ်အက့ၢ်အဂီၢ်ဒီးအတၢ်အိၣ်မူလၢအတၢ်ကထီၣ်ဘးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တုၤဆၢကတီၢ်အံၤ တၢ်မၤလၢပုၤ မၤထူရၤသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး အတၢ်မုၢ်လၢ, တၢ်မၤလၢပုၤ ပပုၤကလုာ် အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤအဂီၢ် ဒ် ခ့ၣ်အိၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ တၢ်ပာ်လီၤ ထံၣ်ကီၢ်သး အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စီ အိၣ်ဝဲအသိး တလၢပုၤထီၣ်ဘးဝဲဒီးဘၣ်. ပဝဲ ပုၤလၢအအိၣ်မူဒီးသ့ၣ်တဖၣ် အမူအဒါ အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပကဘၣ်မၤလၢပုၤအီၤန့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤ ပာ်ဖျိၣ်ထီၣ်ပသးမ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢပလီၢ်ပကျဲဒၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤ မၤထူရၤတဖၣ်အံၤအပူၤ မ်ပကအိၣ်ဒီး တၢ်အၢၣ်လီၤပသး ဆူပပုၤကလုာ် မၤထူရၤတဖၣ် လၢပကမၤလၢပုၤ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး အခိပညီန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢ အလီၢ်အိၣ်ဝဲ နီၣ်နီၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလၢကပီၤ ဒီးမၤလၢပုၤပပုၤကလုာ် မၤထူရၤတဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး အတၢ်မုၢ်လၢ, တၢ်မၤ လၢပုၤပပုၤကလုာ် အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤနီၣ်နီၣ် ကန့ၢ်ဝဲအဂီၢ် ပပုၤကလုာ်လၢ အအိၣ်မူသးဝးဒီးသ့ၣ်တဖၣ် ပကဘၣ်ပာ်ဖျိၣ်ထီၣ်ပသး ဒီးဂဲၤလိာ်မၤသကိးအီၤ လၢတၢ်ယုာ်ဖိးအပူၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျဲသန့ လၢ အဘၣ်ဝဲပုၤဝဲ, ဖိးမံဒီးထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်အိၣ်သး လၢအိၣ်ဝဲတရံးပုၤတဖၣ် အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ပီ တၢ်ကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ် ပပုၤကလုာ်အတၢ်ယုာ်ဖိး လၢတၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမး ဒီးလၢတၢ်ဒီကန့ၣ်မၤထွဲ တၢ်မၤ ကျဲသန့တဖၣ်လၢတၢ်မၤနီၣ်နီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ်ဒီးအိၣ်ကလုာ်ပုၤပာ်ဆၢတၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,

ပပုၤကလုာ် အတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ ဒီတကတီၢ် ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီး ကလုာ်ဒိၣ်စိသန့ဖိတဖၣ် လၢ အကမၤလီၤမၢ် ပပုၤကလုာ် အတၢ်အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျၢၤ ဒ်ပုၤတကလုာ်အသိး ဒီးမိၤစိရီၤသန့ လၢအထီၣ်ဒါ မၤတရီၤတပါ ပပုၤကလုာ်အတၢ်လဲၤထီၣ်ထီၣ်တဖၣ် လၢကွၢ်ဂီၤအကလုာ်ကလုာ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲပယီၤကလုာ်ဒိၣ်စိ သန့ဖိတဖၣ် ဒီးမ့ၢ်သးမိၤစိရီၤကရူၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပပုၤကလုာ် ကအိၣ်မူဘၣ်ဝဲ ဒ်ပုၤတကလုာ်အသိးဒီး အတၢ်အိၣ်မူ တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ် ခ့ၣ်အိၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢဂဲၤလိာ်ဝဲဒၣ် ခိဖျိတၢ်ကသ့ၣ် ထီၣ်ထံၣ်ကီၢ်အံၤ ဆူဖဲဒ်ဒေရၢၣ်ဒ်မိၣ်ကရူၢ်စံာ်ကီၢ်စၢဖျိၣ် အကျဲသန့ဂံၢ်ထံး အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဂီၢ် စးထီၣ်လၢ ကညီကလုာ် ခိၣ်န့ၣ် ကီၢ်ခိၣ် စိၤဘးအူကွံ အစိၤလံၤလံၤ ဂုာ်ကျဲးစးတုာ်ဝဲဒၣ်လၢ ထံၣ်ကီၢ်သး အကျဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, လၢခံကတၢ် လၢတၢ်ဒီတဒါ ပထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ် ဒီးလၢတၢ်မၤလၢပုၤ ပပုၤကလုာ် ထံၣ်ကီၢ်သးခွဲးယာ် အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤအဂီၢ် ပဘၣ်န့ၣ်လီၤဆူ စုကဝဲၤ တၢ်ဒုးပာ်ဆၢ ထံၣ်ကီၢ် သးတၢ်ဂဲၤလိာ်အကျဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပာ်ဆၢဒီတကတီၢ်, ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ ယုထီၣ်ဝဲ ထီၣ်တၢ်ကကျဲၤဘၣ်လိာ်က့ၤ ထံၣ်ကီၢ် သး တၢ်ဂုၢ်ကီတဖၣ် လၢအဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ စုကဝဲၤ တၢ်ဘၣ်ဂံာ်ဂုာ်တဖၣ်အံၤ လၢထံၣ်ကီၢ်သးအကျဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ထံၣ်ကီၢ်ပဒိၣ်ပုၤပာ်တဖၣ် လၢအအိၣ်ဒီး ကလုာ်ဒိၣ်စိအတၢ်ပာ်သး ဒီး မိၤစိရီၤသန့တဖၣ် တဂဲၤ လိာ်ကျဲၤဘၣ်လိာ်ဝဲလၢ ထံၣ်ကီၢ်သးအကျဲ ဘၣ်ဂုၢ်ဘၣ်ဝီ လုၤတက့ၤဘၣ်. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ, ဂဲၤလိာ်ဒၣ်ဝဲ လၢ တၢ်စုကဝဲၤဒီးတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအကျဲထီၣ်တဖၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ ၂၀၂၁ နံၣ် လၢဖုၤတြုၤအါရံၤ (၁) သီ ကီၢ်ပယီၤသး ပံးန့ၣ်ဆူၣ် ထံၣ်ကီၢ်တၢ်စိကမိၤဒီး ကတီၢ်အံၤ ပာ်ဖျိထီၣ်ဝဲ အက့ၢ်အဂီၢ် ဖျိဖျိဖျိဖျိ လၢတၢ်ကျဲၤဘၣ်လိာ်ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဂုၢ်ကီဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ထံၣ်လီၢ်ကီၢ်ပုၤတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ် ဒီးထံၣ်ကီၢ်တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အဂီၢ် တၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ် ထံၣ်ကီၢ်အံၤ ဆူ ဖဲဒ်ဒေရၢၣ် ဒ်မိၣ်ကရူၢ်စံာ်ကီၢ်စၢဖျိၣ် အဂံၢ်ခိၣ်ထံးအဖိခိၣ် အတၢ်ပာ်သးတအိၣ်ဖျါဝဲလုၤတက့ၤဘၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ် အီၤအိၣ်ဖျါဝဲတြုၢ်ကလုာ်န့ၣ်လီၤ. လၢအတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်ပာ်ဖျိထီၣ်ဝဲလၢထံၣ်ကီၢ်အံၤ အဘူၣ်အတီၢ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲလၢ ကီၢ်ပယီၤသးအစုပူၤ ဖျိဖျိဖျိဖျိန့ၣ်လီၤ. ထံဖိကီၢ်ဖိ လၢထံၣ်ကီၢ်ဒီတဘၣ် ဒီးကလုာ်န့ၣ်ခဲလၢာ်, ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ဒီးန့ၣ်ပာ်ထီၣ်ဝဲဒၣ် သးမိၤစိရီၤကရူၢ်အံၤ, အတၢ်ပာ်သး, တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး အတၢ်မၤလၢ တအုးတပူၤတဖၣ် ပုၤမဲာ်ပုၤနီၣ်နီၣ်လီၤ. အယံ, ကလုာ်န့ၣ် ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် ကဘၣ်ယုထာဝဲကျဲ လၢကခိ ဆၢက့ၤသးကရူၢ်အံၤအတၢ်ပာ်သးဒ်လဲၣ်အဂုၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကတီၢ်အံၤ အၣ်စံၣ်ယၣ်ကရၢ ထံကီၢ်တဖၣ်, ဘီၣ်မုၢ်စၢ်ဖိၣ်ကရၢ ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဘီၣ်မုၢ် ထံကီၢ်တဖၣ် ဂုၢ်ကျဲး စးယုကျဲး ဒီးဟ့ၣ်ကုၣ်ဆိၣ်တခူထီၣ် သုးကရၢအံၤ လၢကကျဲးဘၣ်လိာ် ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တဖၣ်လၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျဲးဘၣ်ဆၣ်, သုးကရၢတဒိကနၣ်မၤထွဲအီၤဘၣ်အမဲၣ်ညါ မၤဒၣ်ဝဲဒ်အတၢ်ထံၣ် လၢကဆိၣ် လီၤပျီၢ်ကွံာ်ကလုာ်န့ၣ် ထံဖိကီၢ်ဖိဒီးပုၤလၢထီၣ်ဒါ သုးအဟံးန့ၣ်ဆူၣ် ထံကီၢ်တၢ်စိကမိၤ ဒီးအကရၢကရၢတဖၣ် လၢသုးဂ့ၢ်ဝီဒီးလၢတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအကျဲးန့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ်ဒီးအၣ်ကလုာ်ပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သုၣ်စၢ,

ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ အိၣ်ဒီးကျဲးသန့တၢ်ပာ်သးလၢထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တဖၣ် န့ၣ် တၢ်ကကျဲးဘၣ်လိာ်အီၤလၢ ထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးအကျဲး ခိၣ်ဖျိတၢ်ထံၣ်လိာ်ကျဲးဘၣ်လိာ်အီၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ကတီၢ်အံၤ သုးကရၢလၢဟံးန့ၣ်ဆူၣ် ထံကီၢ်အတၢ်စိကမိၤ လၢတဖိးသဲးစးအံၤ အကျဲးသန့တၢ်ပာ်သး ဒီးတၢ်မၤအကျဲးတဖၣ် လၢတၢ်ထံၣ်လိာ်စံးကတိၤ ဒီးကျဲးဘၣ်လိာ်ထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တဖၣ် လၢဒုးအိၣ် ထီၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤတဖၣ် လၢတၢ်တီတၢ်တြၢအပူၤန့ၣ် တအိၣ်ဖျါထီၣ်ဒီးဘၣ်. ကတီၢ်အံၤ ဒ် ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ ဘၣ်အိၣ်ဝဲလၢ စုကဝဲတၢ်ဒုးပၢ်ဆၢ အဆၢကတီၢ်အသိး, တၢ်ကဘၣ်ကျဲးဘၣ်လိာ် ကညီထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အံၤလၢထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သးဂ့ၢ်ဝီ, လၢမိၢ်သိမိၢ်လၢဂ့ၢ်ဝီ, ကမျၢၢ်ဂ့ၢ်ဝီန့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ်ဒီးအၣ်ကလုာ်ပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သုၣ်စၢ,

ပုၤကလုာ် အတၢ်အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျၢၤ ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ် ထံကီၢ်အံၤ ကဘၣ်မုၢ်ဝဲ ဖဲၣ်ဒရၢၣ် န့ၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံာ်ကီၢ်စၢဖိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, လၢထံကီၢ်အံၤ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အဂီၢ် တၢ်ကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်အီၤ လၢဖဲၣ်ဒရၢၣ် အသန့ဖိခိၣ် လၢအိၣ်ဒီး န့ၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံာ် ခွဲးယာ် လၢလၢပုၤပုၤ လၢပုၤကိးဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ် ကလုာ်ဒိၣ်စိသန့ ဒီးမိၢ်စိရိၤသန့အစိၤ ကဘၣ်တၢ်မၤကတၢ်ကွံာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလၢပုၤ ပုၤကလုာ် မၤထူရၤတဖၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးအခိပညီဒီး တၢ်မၤလၢပုၤပုၤကလုာ် ဒီးထံကီၢ် အံၤ ကလုာ်န့ၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အဂီၢ် ပကဘၣ်မၤကတၢ်ကွံာ် ကလုာ်ဒိၣ်စိသန့ ဒီးမိၢ်စိရိၤ သန့တုၤအစိၤကကတၢ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မၤကတၢ်ကွံာ် သုးမိၢ်စိရိၤသန့, ယုာ်ဒီး မိၢ်စိရိၤသန့ခဲလၢာ် ဒီးလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲၣ်ဒရၢၣ် န့ၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံာ်ကီၢ်စၢဖိၣ် ဒီးကညီကလုာ် အထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သး တၢ်ပညီၣ်ကွံာ်စိ ကလၢပုၤထီၣ်အဂီၢ် ဒီးကညီ အဲၣ်ကလုာ် မၤထူရၤတဖၣ် အသ့ၣ်အထံ သုတကဲထီၣ်က့ၤဝဲ တၢ်ကလိကလိတဂ့ၤန့ၣ် မ်ပကသ့ၣ်နီၣ် မၤလၢကပီၤ ပုၤကလုာ် မၤထူရၤ ခိၣ်န့ၣ်, သိၣ်န့ၣ် ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ် လၢမုၢ်မဆါတနံၤအံၤ, အိၣ်ဒီး တၢ်ပာ်လီၤသး ယၢယၢစုာ်စုာ် လၢပုၤကလုာ် အတၢ်ယုၣ်တၢ်ဖိးအဂီၢ်, ဒီးလၢတၢ်ပုၤက့ၤ ကညီမၤထူရၤတဖၣ် အသ့ၣ်အထံ ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသး အတၢ်မုၢ်လၢအဂီၢ်န့ၣ် မုၢ်ယတၢ်ဆၢဂ့ၤ ဒီးသဆၣ် ထီၣ်သုလီၤ. မ်ပုၤကလုာ် ကညီဖိခဲလၢာ် ကဂဲၤလိာ်မၤလၢပုၤက့ၤပုၤကလုာ် အထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်သး အတၢ်ပညီၣ်ကွံာ်စိ, အိၣ်မူဒ်ပုၤကလုာ် အတၢ်မုၢ်တၢ် ဒီး ဒ်ကလုာ်ဖးဒိၣ်တကလုာ် လၢပုၤကလုာ် အတၢ်အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျၢၤ ဒီးလၢပုၤကလုာ် အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢတၢ်ကိးကပၤဒဲးအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဘျူးဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ကရၢခိၣ်
ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သး
(သုးခိၣ်ကျၢၢ်ဒိၣ်စိစီၤမူၤတူစ့ဖိ)
